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Onderwerp : Proef papierloos vergaderen 

  

   

Dienst / afdeling : Griffie 

   

 
 
Aan de gemeenteraad, 
De technologie biedt steeds meer mogelijkheden om papier te vervangen. Internet en e-mail zijn niet meer 
weg te denken uit de samenleving. In 2010 is de tablet PC wereldwijd aan een grote opmars begonnen. De 
meest bekende tablet PC is de iPad. Groot voordeel van tablets bij vergaderingen is dat men alle 
vergaderstukken snel kan raadplegen op een klein apparaat. Men hoeft niet langer grote stapels papier mee 
te nemen. 
Uit een onderzoek van de VNG blijkt dat inmiddels 40% van de gemeenten geheel of gedeeltelijk papierloos 
werkt. Enkele gemeenten die geheel papierloos vergaderen zijn Eindhoven, Tilburg, Oss, Nijmegen, 
Arnhem, Maastricht, Sittard-Geleen, Deventer, Castricum en Boxmeer. 
In Helmond zijn alle raads- en commissiestukken al digitaal beschikbaar. Ze worden geplaatst op de 
gemeentelijke website en zijn door iedereen te raadplegen. 
In de gemeenteraad en raadscommissies wordt nog steeds heel veel papier gebruikt, verspreid, gekopieerd, 
etc. In tijden van bezuinigingen is het logisch om te kijken op welke wijze de papierstroom kan worden 
verminderd.  
 
Beoogd effect 
1. Verbetering van de dienstverlening: stukken zijn op elk moment op handzame wijze beschikbaar. 
2. Duurzame bijdrage aan het milieu door minder papier. 
3. Kostenbesparingen door minder papier, post, handelingen, etc. 
4. Ruimtebesparing omdat men geen grote stapels papier hoeft te archiveren. 
 
Argumenten 
Gebruiksgemak: momenteel zijn alle agenda’s en vergaderstukken van commissies en raad al digitaal te 
raadplegen via de gemeentelijke website. Daarmee kan iedereen met een computer, laptop, tablet, 
smartphone etc. de vergaderstukken al bekijken. 
Er zijn echter diverse systemen en “apps” op de markt om agenda’s en vergaderstukken direct naar de 
vergaderdeelnemers te distribueren. Raads- en commissieleden krijgen automatisch de  vergaderstukken 
toegestuurd die voor hen relevant zijn. Ze komen in een persoonlijke mailbox binnen. Ze kunnen daarna 
opgeslagen worden, zodat ze ook zonder internetverbinding te openen zijn. Het gaat dan in de regel om één 
bestand: de agenda, met daaraan gekoppeld alle voorstellen en notities. Alles staat dus overzichtelijk bij 
elkaar. 
Daarnaast bieden deze systemen ook andere mogelijkheden. Zo kunnen gebruikers zelf notities toevoegen 
aan een stuk en deze notities delen met bijvoorbeeld fractiegenoten. Ook kunnen tekstgedeeltes eenvoudig 
met een kleur geaccentueerd worden. 
Een ander voordeel is dat men niet langer grote stapels papier mee hoeft te nemen naar een vergadering. 
De iPad (of andere tablet) is handzaam en makkelijk mee te nemen. 
Op elk moment is via het raadsinformatiesysteem de juiste versie van een stuk beschikbaar; alle stukken zijn 
via de iPad op te vragen en/of terug te vinden. 
Deze manier van werken past bij het innovatieve imago van onze Brainportregio. 
Duurzaamheid: de iPad (of andere tablet) draagt bij aan papiervermindering en daarmee wordt het 
raadswerk duurzamer. 



 

 
Gemeenteraad van Helmond                                                                                                                                                             blz. 2 
Raadsvoorstel  92  

 

Kostenbesparing: 
Uit een onderzoek van de VNG blijkt dat inmiddels 40% van de gemeenten geheel of gedeeltelijk papierloos 
werkt. Enkele gemeenten die geheel papierloos vergaderen zijn Eindhoven, Tilburg, Oss, Nijmegen, 
Arnhem, Maastricht, Sittard-Geleen, Deventer, Castricum en Boxmeer. Uit ervaringen van gemeenten die 
papierloos werken is gebleken dat deze manier van werken meestal leidt tot een kostenbesparing. Hoeveel 
er bespaard wordt hangt van diverse factoren af (o.a. de wijze van financiering van de tablets en de keuze 
van de applicatie voor het verspreiden van de digitale stukken.  
Ter informatie: in 2012 bedroegen de reprokosten voor raadsstukken ongeveer € 10.000,-. Dit is echter 
exclusief de portokosten en kopieerkosten van de griffie. Ook de kosten voor het drukken van de 
commissiestukken zijn hierin niet meegenomen. Deze worden – net zoals de drukkosten van beleidsnota’s- 
veelal uit afdelingsbudgetten gefinancierd. 
 
Resumerend: 
De voordelen van de iPad (inclusief vergaderapp) om digitaal te vergaderen op een rijtje: 

 alle relevante documenten direct paraat; 

 snel relevante passages en informatie vinden; 

 altijd de juiste versie van het document paraat; 

 aantekeningen maken bij de documenten is mogelijk en de aantekeningen blijven elektronisch 
beschikbaar; 

 besparing van papier en kopieerwerk; 

 ruimtebesparing omdat geen grote stapel papier bewaard hoeven te worden; 

 mogelijkheid om websites (ook BIS en digitale loketten) te raadplegen. 
 
Proef met papierloos vergaderen 
Voorstel is om een proef te doen met papierloos vergaderen. Voor deze proef willen we een groep van 
maximaal 15 personen samen stellen, bestaande uit raads- en commissieleden (één per raadsfractie), 
griffiemedewerkers en een collegelid. Zij krijgen tijdens de proefperiode van 4 maanden de beschikking over 
een iPad met vergaderapp. Bij de samenstelling van deze groep wordt er rekening mee gehouden dat er 
zowel mensen deelnemen die de nodige ervaring hebben met nieuwe elektronische hulpmiddelen als 
mensen die hier moeite mee hebben dan wel sceptisch zijn over het gebruik van dergelijke middelen; 
 
Kosten voor een proefperiode 
De kosten voor een proefperiode van 4 maanden bestaan uit:  
1. de aanschaf van de benodigde tabletcomputers (ca. € 1000,- (excl. BTW) per stuk, uitgaande van een 

iPad met een geheugen van 64Gb en inclusief een los toetsenbord); Uitgangspunt is dat men gebruik 
maakt van wifi voor internettoegang. In Boscotondo is wifi beschikbaar en veel mensen beschikken thuis 
ook over een wifinetwerk. 
De apparaten hebben wel de mogelijkheid om een simkaart te plaatsen, zodat er ook internet gebruikt 
kan worden op plaatsen waar geen wifinetwerk is.  Als gebruikers een simkaart willen hebben, zijn de 
aanschaf en abonnementskosten echter voor rekening van de gebruiker. 

2. de kosten van de applicatie om de raads- en commissiestukken automatisch op de juiste manier te 
versturen naar de verschillende groepen. Er zijn verschillende applicaties hiervoor op de markt. De 
kosten voor een proefperiode van 4 maanden bedragen tussen € 1000,- en € 1500,- (excl. BTW). 

 
In totaal zullen de kosten voor de proefperiode maximaal € 16.500,- (excl. BTW) bedragen (opmerking: dit 
bedrag valt lager uit als er deelnemers aan de proef zijn die zelf al over een iPad beschikken). 
De kosten voor deze proef kunnen worden opgevangen binnen het huidige budget van de raad (post 
raadsvergaderingen).  

 
Kosten bij invoering voor de gehele raad en alle commissies 

1. de aanschaf van de benodigde tabletcomputers 
De tabletcomputers kosten ca. € 1000,- (excl. BTW) per stuk, uitgaande van een iPad met een 
geheugen van 64Gb en inclusief een los toetsenbord);  
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Uitgangspunt is dat men gebruik maakt van wifi voor internettoegang. In Boscotondo is wifi 
beschikbaar en veel mensen beschikken thuis ook over een wifinetwerk. 
De apparaten hebben wel de mogelijkheid om een simkaart te plaatsen, zodat er ook internet 
gebruikt kan worden op plaatsen waar geen wifinetwerk is.  Als gebruikers een simkaart willen 
hebben, zijn de aanschaf en abonnementskosten echter voor rekening van de gebruiker.  
 
In de afgelopen raadsperiodes is telkens aan het begin van de nieuwe periode een bedrag 
beschikbaar gesteld van 2000,- per raadslid. Voorwaarde daarbij is dat men digitaal bereikbaar moet 
zijn. Dit bedrag is telkens aan het beginperiode aan de fracties uitgekeerd, waarbij de fracties zelf 
verantwoordelijk zijn voor besteding van de middelen. 
Mocht uw raad besluiten om over te gaan op het papierloos vergaderen, dan kan overwogen worden 
om het hierboven genoemde bedrag niet direct uit te keren aan de fracties maar te gebruiken voor 
de aanschaf van tabletcomputers voor alle raads- en commissieleden. 

2. de kosten van de applicatie. 
De jaarlijkse kosten van de applicatie bedragen ca. € 120,- per gebruiker per jaar. Uitgaande van 
ongeveer 70 gebruikers (raad + commissies + college + griffie) komt dat neer op in totaal € 8400,- 
per jaar. Daar komen eventueel licentiekosten bij (afhankelijk van de leverancier) tot een bedrag van 
maximaal € 1500,- per jaar. 

 
Tegenover deze kosten staat een vermindering van uitgaven op het gebied van papier, kopiëren, porto etc. 
 
Omschrijving van de proef 
De proef zal 3-4 maanden duren. Tijdens de proefperiode krijgen de deelnemers de beschikking over een 
iPad en een applicatie waarmee men de agenda’s van raads- en commissievergaderingen (met daaraan 
gekoppeld de bijbehorende stukken) digitaal kan bekijken. Via de app worden de agenda’s met bijlagen 
gedownload. Na downloaden zijn ze ook off-line(dus zonder internetverbinding) beschikbaar. Verder is het 
mogelijk om digitaal aantekeningen te maken en bijvoorbeeld passages te arceren.  
Alle deelnemers krijgen een training in het gebruik van de iPad en de app. De Griffie zal ondersteuning geven bij 
het beantwoorden van vragen over het gebruik van de applicatie; de afdeling Automatisering geeft technische 
ondersteuning  
Tijdens de proefperiode zullen de deelnemers de stukken zowel digitaal als op papier ontvangen. 

 
Vervolgstappen 
Als uw raad instemt met deze proef, zal zo snel mogelijk gestart worden. Na afloop van de proefperiode 
volgt een evaluatie. Hiervan zal uw raad een verslag ontvangen. Wanneer de proef als positief wordt 
beoordeeld, volgt een voorstel voor definitieve invoering van papierloos vergaderen. Het uitgangspunt is om 
dit dan in te laten gaan bij het aantreden van de nieuwe gemeenteraad in 2014. 
 
Wij stellen u voor in te stemmen met het starten van een proef met papierloos vergaderen. 
Het advies van de commissie Algemene en bestuurlijke aangelegenheden zal, na ontvangst, voor u ter 
inzage worden gelegd. 
 
Het presidium van de gemeente Helmond 
de voorzitter     de griffier 
mevr. P.J.M.G. Blanksma - van den Heuvel mr. J.P.T.M. Jaspers 
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De raad van de gemeente Helmond;  
gelet op de bepalingen van de Gemeentewet; 
 
 
besluit:  
1. in te stemmen met het starten van een proef met papierloos vergaderen door gebruik te 

maken van iPad tabletcomputers; 
2. voor deze proef een groep van maximaal 15 personen samen te stellen, bestaande uit raads- 

en commissieleden (één per raadsfractie), griffiemedewerkers en een collegelid). Bij de 
samenstelling van deze groep wordt er rekening mee gehouden dat er zowel mensen 
deelnemen die de nodige ervaring hebben met nieuwe elektronische hulpmiddelen als 
mensen die hier moeite mee hebben dan wel sceptisch zijn over het gebruik van dergelijke 
middelen; 

3. de griffier opdracht te geven deze proef verder uit te werken en de testgroep samen te stellen; 
4. de deelnemers aan de proef (indien nodig) een tabletcomputer in bruikleen te geven; 
5. op basis van de resultaten en ervaringen van de proef een besluit te nemen over het starten 

met papierloos vergaderen met ingang van de nieuwe raadsperiode in 2014; 
 
 
 
 
 
 
Aldus besloten in zijn openbare vergadering van 1 oktober 2013.      
 
De raad voornoemd, 
de voorzitter       de griffier 
 


